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Obrázek nakreslil Tomášek Hlinovský  
z Luhů (6 let 5 měsíců) 

 

 
 

Vánoční stromeček 

Vánoční stromeček zavoněl        
v pokoji, 

maminka u stolu jablíčko 
rozkrojí. 

A když ho rozkrojí, uvidím 
hvězdičku, 

co byla schovaná v červeném 
jablíčku. 

 
 
 
 

Vážení spoluobčané,  
 

z ničeho nic mi v hlavě přistál 
popěvek našeho zlatého slavíka: „Kávu si 
osladím...“ Jak to Kája vlastně zpíval? 
Kávu si osladím o trochu víc, svý bendžo 
naladím, a jinak nic... Napadá mě, ono by 
vlastně bylo naprosto ideální v takovém 
duchu prožít i současné adventní období. 
Kávu si oslaďte či ne, zkrátka jak ji máte 
rádi. Dejte si klidně i čajík s medem nebo si 
ho provoňte něčím ostřejším. K tomu cosi 
dobrého na zub. Bendžo u nás v obci asi 
nikdo nemá, a tak už nám zbývá jen to           
„a jinak nic“. A jinak nic si představuju 
například tak, že si dám nohy na stůl a budu 
rozjímat. Samozřejmě nad něčím pěkným. 
Zkuste to! Stejně to dlouho nevydržíte!  
Většinou musíme mozek i tělo neustále 
něčím zaměstnávat, lelkování nám moc 
nejde, a proto se zřejmě pořád něco děje. 
Naši obec nevyjímaje.  

S blížícím se koncem roku si snad 
můžeme dovolit i mírné bilancování.              
V prosinci se obci podařilo uvést do 
zkušebního provozu intenzifikovanou 
čistírnu odpadních vod. Bude tak kapacitně 
zvládat stávající zatížení včetně nově 
napojených Luhů a počítá i s pohodlnou 
rezervou pro další rozvoj obce. Samozřejmě 
celkové terénní úpravy a oplocení 
ponecháme až na jaro, kdy budou pro 
dokončovací práce lepší podmínky.                
V Luhách stále probíhá stavba kanalizace. 
Tu plánujeme dokončit v květnu příštího 
roku.  
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 V Jelencích se letos povedlo 
dokončit a zkolaudovat stavbu vodovodu. 
Probíhaly však i menší stavby. Mateřská 
škola zahájila tento školní rok s novou 
přírodní zahradou, v Kácini byla opravena 
obecní studna, na mnoha místech obce 
došlo k větším opravám asfaltových 
povrchů.  

Ještě bych chtěl speciálně zmínit 
jednu akci dobrovolných hasičů v Dolních 
Hbitech. Rád využívám úvodník                          
k poděkování vedení SDH i všem, kteří 
přiložili ruku k dílu a pustili se do práce na 
výstavbě víceúčelového kurtu v Dolních 
Hbitech. Jedná se o stavbu podporovanou 
obcí, kdy obec nakupuje materiál, ale 
vlastní práce provádějí dobrovolníci.  

Děkuji i vám všem, kteří se podílíte 
na různých společenských a kulturních 
akcích v obci, zdobíte vánoční stromečky, 
organizujete obecní ples nebo jen prostě 
uděláte něco pro druhé. Například zdobíte 
vánoční stromy v kostele nebo vytvoříte 
krásný adventní věnec na návsi. Do této 
kategorie řadím i naše sportovní kluby. 
Velice si vážím toho, co děláte pro naše děti                  
a mládež.  

Rád bych zmínil i letošní jarní sbírku 
pro Ukrajinu, kdy mnoho našich občanů 
prokázalo, že má srdce na pravém místě.   

Také moc děkuji svým spolu-
pracovníkům z úřadu i zaměstnancům obce, 
kteří se v průběhu roku starají o celkový 
vzhled obce i obecních budov. Bez jejich 
každodenní práce bychom neměli obec tak 
pěknou.  

V neposlední řadě děkuji i vedení 
školy, učitelům a zaměstnancům základní                  
a mateřské školy za výbornou spolupráci,  
za  péči a profesionalitu, se kterou se věnují 
našim dětem.  

Přeji všem našim občanům, i těm, 
kteří se v naší obci rekreují či pracují, aby 
si „osladili svoji kávu“, aby prožili krásné 
a veselé Vánoce a v novém roce vám přeji 
štěstí, zdraví a lásku.       

                                   Jan Michálek 
 

 

Střípky ze Zastupitelstva 
Od vydání posledních Listů zasedali naši 

zastupitelé poprvé dne 20. září 2022. Mimo jiné 
byla schválena následná usnesení:  

- ZO schválilo odprodej části obecního 
pozemku parc. č. 536/5 o výměře cca 35 m2 
v k. ú. Luhy. Zastupitelstvo dále stanovilo 
cenu za 1 m2 prodávaného pozemku ve výši 
300 Kč. Veškeré poplatky spojené 
s prodejem pozemku včetně geometrického 
plánu hradí žadatel. 

- Zastupitelstvo schválilo předložený návrh 
Smlouvy o smlouvě budoucí o zřízení 
věcného břemene a dohody o umístění 
stavby mezi obcí Dolní Hbity (budoucí 
povinná) a ČEZ Distribuce, a. s. Jedná se               
o výstavbu nového elektrického kabelového 
vedení NN 0,4 kV s cílem zřídit nové 
přípojné místo elektrické energie pro 
pozemek parc. č. st. 3/2 v k. ú. Luhy. 

- Zastupitelstvo stanovilo zahájit jednání                    
o možném odprodeji severozápadní části 
pozemku parc. č. 220/1 v k. ú. Nepřejov. 
Předmětná část pozemku by vedla 
k rozšíření místní komunikace tak, že by se 
nechalo najet na komunikaci na pozemku 
parc. č. 220/4 v k. ú. Nepřejov z méně 
ostrého úhlu a i větší automobil by tak 
snadněji na komunikaci parc. č. 220/4 v k. ú. 
Nepřejov zacouval.  

- ZO vydalo souhlas ve věci výběrového 
řízení na prováděcí firmu pro akci „Pokládka 
nových živičných povrchů v obci Dolní 
Hbity“ s doporučením hodnotící komise 
vyloučit účastníka Údržba silnic, s. r. o.,                 
pro nesplnění zadávacích podmínek. 
Zastupitelstvo obce dále vydalo souhlas 
s doporučením hodnotící komise vydat 
rozhodnutí o výběru nejvýhodnější nabídky, 
kterou podala společnost STRABAG, a. s.  

- ZO se zabývalo otázkou stanovení odměn 
členkám kulturní komise za práci odvedenou 
za první pololetí roku 2022.  

- Zastupitelstvo schválilo přijetí dotace                 
ve výši 2 486 395 Kč z rozpočtu 
Středočeského kraje ze Středočeského 
Infrastrukturálního fondu a uzavření 
veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí dotace 
na realizaci projektu „Dolní Hbity – 
rozšíření ČOV a kanalizace Luhy“, ev. č. 
projektu ISF/ŽIV/048033/2022. 

- ZO schválilo předložený návrh Smlouvy             
o právu provést stavbu mezi obcí Dolní 
Hbity a Středočeským krajem zastoupeným 
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Krajskou správou a údržbou silnic 
Středočeského kraje ve věci rekonstrukce 
mostu v Dolních Hbitech. Smlouva se týká 
plánované stavby mostu v Dolních Hbitech 
„III/11816 Dolní Hbity, most ev. č. 11816-
1“. 

- Zastupitelstvo vzalo na vědomí předloženou 
Zprávu starosty o činnosti Rady od 23. 6. 
2022 do 23. 8. 2022.  

- ZO vzalo na vědomí starostou schválené 
rozpočtové opatření obce Dolní Hbity č. 
07/2022 ze dne 8. 7. 2022 bez připomínek. 

- Zastupitelstvo vzalo na vědomí starostou 
přednesenou Zprávu starosty ke konci 
volebního období 2018–2022.  

- ZO schválilo předložený Plán financování 
obnovy vodovodů a kanalizací obce Dolní 
Hbity zpracovaný provozovatelem vodo-
hospodářského majetku obce společností 
Vodovody a kanalizace Beroun, a. s.  

- Zastupitelstvo schválilo přijetí dotace                 
ve výši 724 436 Kč z rozpočtu 
Středočeského kraje ze Středočeského 
Fondu homogenizace krajské dopravní 
infrastruktury a uzavření veřejnoprávní 
smlouvy o poskytnutí dotace na realizaci 
projektu „Dolní Hbity – rozšíření ČOV                  
a kanalizace Luhy“, ev. č. projektu 
FKD/KDI/047955/2022. 

- ZO z důvodu zastupitelnosti delegovalo 
starostu a místostarostu obce Dolní Hbity 
jako zástupce obce do Honebního 
společenstva Jablonná. Každý z nich může 
obec Dolní Hbity zastupovat samostatně.     

 
Další jednání zastupitelů se uskutečnilo dne             
8. listopadu 2022:  

- Zastupitelstvo projednalo a schválilo 
předložený návrh Smlouvy o budoucí 
smlouvě o zřízení věcného břemene                 
a dohody o umístění stavby pro obecní 
pozemek parc. č. 536/4 v k. ú. Luhy mezi 
obcí Dolní Hbity a ČEZ Distribuce, a. s.,                
- jedná se o souhlas obce k položení nového 
uzemňovacího pásku na obecním pozemku 
parc. č. 536/4 v k. ú. Luhy pro záměr 
výstavby rodinného domu na pozemku parc. 
č. 307/11 v k. ú. Luhy. 

- ZO projednalo a schválilo předložený návrh 
Darovací smlouvy spojené se Smlouvou         
o zřízení služebnosti užívacího práva mezi 
obcí Dolní Hbity (obdarovaný)                             
a Římskokatolickou farností Krásná Hora 
nad Vltavou (dárce) – předmětem je 
darování pozemků parc. č. 117 ostatní 

plocha – pohřebiště a parc. č. st. 52 – 
zastavěná plocha a nádvoří, oba v k. ú. Dolní 
Hbity, součástí nemovitých věcí je ohradní 
hřbitovní zeď a vstupní brána.  

- ZO projednalo záměr odprodeje obecních 
pozemků:  parc. č. 534/2 o výměře 46 m2, 
dále dílu „a“ o výměře 7 m2, dílu „b“                 
o výměře 7 m2 a dílu „c“ o výměře 8 m2 
všechny v k. ú. Luhy, které vznikly na 
základě geometrického plánu č. 350-
157/2022 včetně návrhu na odkoupení dílu 
„h“ o výměře 2 m2 v k. ú. Luhy. 
Zastupitelstvo stanovilo cenu za 1 m2 
prodávaného i kupovaného pozemku ve výši 
300 Kč. Veškeré poplatky spojené 
s prodejem pozemku včetně geometrického 
plánu hradí žadatel.  

- Zastupitelstvo odložilo prodej části 
obecního pozemku parc. č. 226/1 o výměře 
cca 124 m2 v k. ú. Luhy na další zasedání 
ZO. Do té doby musí žadatel dodat souhlasy 
sousedních vlastníků pozemků. 

- ZO schválilo předložený návrh Dodatku        
č. 14 ke smlouvě o zabezpečení sociálních 
služeb mezi obcí Dolní Hbity a Charitou 
Starý Knín ze dne 9. 4. 2009, který stanovuje 
poskytnout pro rok 2023 na činnost Charity 
na území obce Dolní Hbity 80 000 Kč.    

- ZO projednalo a schválilo předložený návrh 
Dodatku č. 2 ke smlouvě o dílo ze dne 14. 4. 
2021 uzavřené mezi obcí Dolní Hbity              
a společností Šindler, důlní a stavební 
společnost, s.  r. o., včetně projednání 
Změnového listu č. 02 pro akci „Dolní Hbity 
– rozšíření ČOV a kanalizace Luhy“. 
Dodatek č. 2 zahrnuje nahrazení strojně 
stíraných schodových česlí strojně stíranými 
šnekovými česlemi s integrovaným lisem na 
shrabky. Realizací Dodatku č. 2 nedojde ke 
změně konečné ceny díla. 

- Zastupitelstvo stanovilo, že určeným 
zastupitelem pro pořízení Změny č. 3 
územního plánu Dolní Hbity bude Ing. Jan 
Michálek, starosta obce Dolní Hbity. 

- ZO projednalo a schválilo Dodatek č. 10             
ke Koncesní smlouvě o provozování 
vodohospodářského majetku a zajištění jeho 
správy mezi obcí Dolní Hbity a Vodovody    
a kanalizace Beroun, a. s., ze dne 27. 6. 2013. 
Předmětný dodatek mimo jiné obsahuje 
prodloužení Koncesní smlouvy do 31. 12. 
2023.  

- Zastupitelstvo obce Dolní Hbity pro rok 
2023 stanovilo cenu stočného pro občany             
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ve výši 44,50 Kč bez DPH (48,95 Kč s DPH) 
za 1 m3. 

- ZO stanovilo pro rok 2023 cenu vodného pro 
občany napojené na vodovod Nepřejov            
a vodovod Jelence ve výši 56,00 Kč bez 
DPH (61,60 Kč s DPH) za 1 m3 s tím, že se 
obec bude podílet na krytí ztráty 
provozovatele vodovodu Nepřejov (odhad 
ztrátovosti cca 50 000 Kč) a zároveň s tím, 
že obec bude hradit mzdové náklady na 
obsluhu vodovodu Jelence. 

- Zastupitelstvo s platností od 1. 1. 2023 
stanovuje za dodanou vodu odběratelům 
s trvalým pobytem v obci Dolní Hbity 
kompenzovat cenu vodného tak, aby celková 
výše za dodanou vodu pro tyto odběratele 
činila maximálně 35 Kč vč. DPH za 1 m3 
dodané vody. Tato kompenzace se vztahuje 
na odběratele napojené na vodovod 
Nepřejov a na vodovod Jelence. 
Kompenzaci Zastupitelstvo obce Dolní 
Hbity omezuje do výše 36 m3 za osobu a rok, 
veškerá voda, která bude občanem s trvalým 
pobytem v obci Dolní Hbity spotřebována 
nad tento limit, bude hrazena ve výši 
stanoveného vodného pro jednotlivý 
kalendářní rok.    
Zastupitelstvo obce Dolní Hbity dále 
stanovuje s platností od 1. 1. 2023 cenu 
vodného pro nájemníky bytových domů 
v majetku obce Dolní Hbity ve výši 35 Kč 
vč. DPH za 1 m3. 

- ZO vzalo na vědomí předloženou Zprávu 
starosty o činnosti Rady od 20. 9. 2022                 
do 25. 10. 2022.  

- Zastupitelstvo vzalo na vědomí starostou 
schválené rozpočtové opatření obce Dolní 
Hbity č. 08/2022 ze dne 10. 10. 2022             
bez připomínek.  

- ZO pověřilo starostu obce Dolní Hbity                  
ke schvalování rozpočtových opatření 
s podmínkou podání informace o prove-
dených změnách na následném zasedání 
zastupitelstva. 

- Zastupitelstvo schválilo předložený návrh 
rozpočtového opatření č. 09/2022 bez 
připomínek. 

- ZO stanovilo od 1. 1. 2023 zhasínat veřejné 
osvětlení ve dnech neděle až čtvrtek 
v termínu od 24.00 hodin do 4.00 hodin 
ranních (z pátku na sobotu a ze soboty na 
neděli bude veřejné osvětlení svítit celou 
noc). Občané budou informováni 
prostřednictvím prosincových Dolnohbit-

ských listů. Za tři měsíce budou tato opatření 
vyhodnocena.  

Jan Michálek 

 

 
 
 
 

INFORMACE  PRO OBČANY 
 

od 21. 12. 2022 do 2. 1. 2023 

bude Obecní úřad Dolní Hbity 

pro veřejnost uzavřen. 
 

 
 

VOLBY  
PREZIDENTA ČR 

 
se budou konat ve dnech: 

      pátek 13. ledna 2023  14.00–22.00 h, 
     sobota 14. ledna 2023    8.00–14.00 h. 
 

případné II.kolo ve dnech 
      pátek 27. ledna 2023  14.00–22.00 h, 
     sobota 28. ledna 2023    8.00–14.00 h. 
 

Volit se bude na tradičních místech v pěti 
volebních okrscích.  

 
okrsek č. 1 Dolní Hbity (pro občany  Dolních 

Hbit), 
okrsek č. 2 Luhy (pro občany Luhů a Třtí),  
okrsek č. 3 Jelence (pro občany Jelenců), 
okrsek č. 4  Káciň (pro občany Kácině), 

 okrsek č. 5 Nepřejov (pro občany Nepřejova, 
Kališť a Horní Líšnice). 

                                                                (MV) 

 
 

Úspory v provozování 
veřejného osvětlení 

 
Z důvodu celonárodní 

potřeby úspory energií se 
Zastupitelstvo obce Dolní Hbity rozhodlo 
s platností od 1. 1. 2023 zhasínat veřejné 
osvětlení ve dnech neděle až čtvrtek v termínu 
od 24.00 hodin do 4.00 hodin ranních. Z pátku 
na sobotu a ze soboty na neděli bylo 
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zastupitelstvem stanoveno, že veřejné osvětlení 
bude svítit celou noc. Vše se bude ještě 
vyhodnocovat. Nelze také vyloučit případné 
změny.                                              

Jan Michálek 
 

 
 

Poděkování 
 

Rádi bychom touto cestou 
poděkovali panu Aleši Vondráčkovi a panu 
Václavu Hlinovskému za obnovení a prů-
běžnou údržbu obecních cest (od křížku 
v Luhách před kravínem k lesu, kolem 
Pichačova mlýna, nad Chvojnou...). Obec 
v současné době sama nemá sílu staré polní 
cesty obnovovat. Obnova starých cest 
v krajině je přitom velice důležitá. Cesty 
krajině dávají další rozměr, jsou 
pomyslnými spojnicemi mezi lidmi, nově 
jsou využitelné pro rekreaci a sportovní 
aktivity. Pánové, jsme velice rádi za vaši 
dobročinnost. Moc děkujeme.    

            Jan Michálek 
    

 
 

Zahrada ve svahu před MŠ 
 

 
 
Během podzimu byl dokončen 

projekt ,,MŠ Dolní Hbity – Přírodní 
zahrada“, reg. č. 1190700481, který je 
spolufinancován prostřednictvím dotace ze 
Státního fondu životního prostředí. V rámci 
stavby byly provedeny terénní úpravy 
svahu, kde jsou osazeny nové herní a učební 

prvky včetně drobných staveb jako je 
dílnička, vyvýšené záhony, vrbový tunel a 
další. Celý prostor je doplněn výsadbou 
stromů a keřů.                        Na budovu 
školky navazuje dřevěná terasa s lavicemi. 
Zahrada je lemována novým dřevěným 
plotem a vstupní bránou.                      Po 
všech problémech a komplikacích, které 
tento projekt od začátku provázejí, výsledek 
nakonec stojí za to. Zahrada působí velice 
pěkně a už zbývá jen přání, ať dětem dlouho 
slouží.  

František Pražák 

 
 

 
Intenzifikace ČOV  
v Dolních Hbitech 

 
 Stávající čistírna odpadních vod 
v Dolních Hbitech prošla kompletní 
rekonstrukcí a intenzifikací z původních 
700 EO na aktuálních 1000 EO (ekvi-
valentních obyvatel). Byly vybudovány 
nové železobetonové dosazovací nádrže, 
přebudován a doplněn systém nátoku 
odpadních vod a kompletně vyměněna 
veškerá technologie. Do celého procesu 
byly doplněny další stupně čištění. Po zimě 
zbývá dokončit povrchové úpravy, 
zpevněné plochy a oplocení. Nová čistírna 
je úspěšně uvedena do zkušebního provozu 
a bude připravena na napojení kanalizace 
z Luhů.  

František Pražák 
 

 
 

Kanalizace Luhy 
 

Úspěšně pokračuje i stavba kanali-
zace Luhách. V říjnu proběhla homoge-
nizace hlavní komunikace III/11817 
vedoucí přes Luhy, kdy byl vyfrézován 
stávající kryt vozovky a položen nový 
asfaltový povrch. Během listopadu byla 
osazena druhá přečerpávací stanice. Je 
dokončeno cca 70 % hlavního kanali-
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začního řadu. Od ledna začnou práce v části 
Chvojná.  

Pravděpodobně od dubna bude 
postupně probíhat oprava asfaltů místních 
komunikací. Stavbu budou i nadále 
provázet krátkodobá dopravní omezení 
v místech aktuálního postupu prací, ale 
jinak to bohužel nejde. Omlouváme se                 
za případné komplikace. 

František Pražák 
 

 
 

Oprava místních komunikací 
 

V říjnu a listopadu proběhla 
realizace nových živičných povrchů                     
na několika úsecích v různých částech obce, 
například u hřbitova v Dolních Hbitech, 
úsek v Horní Líšnici, v Jelencích nebo 
v Nepřejově. Generálním dodavatelem 
stavby byla firma STRABAG, a. s.,                         
hodnota investiční akce je 1 591 885,45 Kč 
bez DPH (1 926 181,40 Kč včetně DPH).  
Celkem bylo položeno více jak 3 240 m2 
asfaltových povrchů včetně úprav pod-
kladních vrstev a doplnění krajnic. 
 

 
František Pražák 

 

 
 

 

Z dětských let si každý z nás pamatuje 
větu známou ze všech pohádek: „Zazvonil 
zvonec a pohádky je konec." Dnes také 
používáme zvon, dokonce i v kostele, ne na 
konci, ale na začátku mše svaté. Zvon dává 
znamení, že „něco" začíná. Je to zároveň výzva 
k větší soustředěnosti. Jinými slovy to lze 
chápat: Konec všemu, co nebylo správné. 
Začínáme prožívat přítomnost Kristovu, 
která nás, pokud dovolíme, chce přetvořit             
a dodat odvahu do dalšího života. I samotný 
úkon kajícnosti nám to jasně ukazuje. Na nový 
začátek je potřeba se připravit a odstranit vše, 
co je staré a nedokonalé, co by bránilo a zabíralo 
místo novému růstu a vůbec přijetí nových 

milostí. Znamená to tedy, že není, v jistém 
smyslu, konce v životě, v kterém žijeme                             
a v kterém usilujeme o svatost, ale pouze nový 
začátek, naděje a šance. 

S koncem starého a příchodem nového 
roku vám chce římskokatolická farnost popřát 
klidné a požehnané prožití adventního                    
a vánočního času a naději v nový začátek.  

 
 

Pozvání na vánoční bohoslužby 

Půlnoční      24. 12. 2022 od 20.00 hodin  
Nový rok     1. 1. 2023 od 12.45 hodin   
 

 Římskokatolická farnost 
 

  

 
  

Poděkování  
Děkuji všem, kteří přišli pomoci                

s úklidem kostela 12.listopadu a s prosincovým 
zdobením stromečků. Děkuji také těm, kteří se 
v průběhu roku starají o okolí kostela, o praní 
prádla, květinovou výzdobu, opravy kostela, 
drobnou údržbu a úklid. 

  Přeji všem klidné Vánoce a do nového 
roku hodně zdraví a všechno dobré.          

                                      Marie Víšková 
 

 
 

Kulturní komise 
 

V letošním roce po delší pauze 
obnovila kulturní komise svou činnost. 
Uspořádala všechny akce, na které jsme byli 
zvyklí.  
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Setkali jsme se s dříve narozenými, 
přivítali nové občánky, navštívili divadelní 
představení a uspořádali Noc kostelů.  

Jediná akce, která nás letos ještě 
čeká, je tradiční adventní koncert v kostele. 
Tímto chceme všechny srdečně pozvat. 
Přijďte si užít sváteční podvečer. Zastavte 
se v předvánočním shonu a přijďte 
pozdravit své známé.  

Přejeme vám všem krásné  a poho-
dové Vánoce a hlavně zdraví a štěstí 
v novém roce 2023.   
 

 
 
Plán kulturní komise na rok 2023 

- Setkání dříve narozených 
- Noc kostelů 
- Zájezdy do divadla  
- Vítání občánků 
- Adventní koncert  

Hana Procházková 
 
 
 
 

 
 

 

 

Poděkování 
 

Obec Dolní Hbity  
děkuje manželům Pelichovským 

za zaslání  
sponzorského příspěvku obci         

na konání adventního koncertu. 
 

 

 
 
Blahopřejeme  

k nově narozeným 
občánkům 

 
 Od posledního vydání Dolno-
hbitských listů se v naší obci narodili 
Tomášek Fulín z Jelenců, Maruška 
Havlenová z Nepřejova a Ondrášek 
Roček z Dolních Hbit. 

 
Blahopřejeme rodičům a našim 

malým občánkům přejeme, aby je v jejich 
životě provázelo jen to nejlepší. 

(VM) 
 

 
 

Dolnohbitští hasiči doplnili betlém 
 

Na návsi v Dolních Hbitech se opět 
objevil vyřezávaný betlém. V letošním roce 
jej hasiči vylepšili o ovečku a o hlavu volka        
a oslíka. Moc děkujeme. 
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VESELÉ  A  POHODOVÉ  VÁNOCE, 
HODNĚ ZDRAVÍ A ŠTĚSTÍ  

V NOVÉM ROCE 
PŘEJÍ VŠEM ZÁKAZNÍKŮM 

DOLNOHBITSKÉ PRODEJNY COOP 
 

Zdeňka Fejtová, Radka Velasová 
 a Jitka Volfová 

 
 

 
 
 

 

 
Okénko základní školy 

 
 

Milí čtenáři,  
od začátku školního roku uběhly pouze 

tři měsíce, ale my jsme toho za tu dobu zažili 
hrozně moc.  

Sotva žáci usedli do lavic a převzali 
učebnice, zahájili jsme spolupráci prvního            
a devátého ročníku. Ta začala vlastně už první 
školní den, kdy každého prvňáčka odvedl do 
třídy deváťák. Naši nejstarší žáci pak svým 
svěřencům ukázali celou školu a vysvětlili jim 
chod školy. O přestávkách se za nimi občas 
zastaví, byli spolu pouštět draky, vyráběli 
společný plakát a při vánočním vystoupení 
vystupovali ruku v ruce. 

Svou činnost rozjel i žákovský 
parlament, kde si sami žáci vymýšlí akce, které 
by chtěli ve škole zažít.  

Na konci září nás navštívila Česká 
školní inspekce v rámci pravidelných kontrol. 
Potěšilo nás, že nejvíce vyzdvihovali vstřícné      
a respektující sociální prostředí školy a školky, 
ve kterém podporujeme pozitivní vztahy mezi 
dětmi a líbilo se jim i celkové klima.  

Koncem září jsme v mateřské škole 
oslavovali narozeniny. Myslím, že na toto 
krásné odpoledne budou všichni účastníci 
dlouho vzpomínat. Chtěl bych poděkovat všem 
zaměstnancům, bývalým zaměstnancům, 
rodičům, prarodičům, zastupitelům, ale i všem 
přátelům za velikou podporu. Díky vám je naše 

školka plná písniček, her a hlavně dětského 
smíchu. 

O návštěvě našich zahraničních 
partnerů napsali článek sami žáci, tak jim radši 
vůbec nepolezu do zelí. Jenom bych je chtěl 
pochválit za to, jak se krásně starali o své 
kamarády ze zahraničí. 

V družině čekalo velké dobrodružství 
děti z první a druhé třídy. Vždyť komu se 
poštěstí, zažít noční stezku odvahy spojenou 
s přenocováním v družině?   

Na konci října se celá škola vypravila 
na tematický zájezd do Národního muzea 
v Praze. Největším zážitkem byla kromě 
nových expozic návštěva kopule Národního 
muzea, ze které je překrásný výhled na celé 
Václavské náměstí. 

Na konci listopadu jsme spolu s obcí 
pořádali již tradiční ples. Po celý večer vládla 
příjemná předvánoční nálada, všichni se úžasně 
bavili. Chtěl bych poděkovat všem, kteří se 
jakkoliv podíleli na přípravě plesu, 
organizátorům, i všem, kteří přispěli do tom-
boly, ale také všem účastníkům plesu, neboť 
výtěžek z této předvánoční akce ve výši             
25 000 Kč byl věnován škole a školce na nákup 
sportovních pomůcek, her a hraček.  

 

 
 
A jak jsme zahájili advent ve škole? Jak 

jinak, než tradičními trhy, které jsme letos 
nazvali Adventní setkání. Protože o tom to bylo 
především. Dělá nám obrovskou radost vidět, 
jak se celá škola zaplní. Nevím ještě, jaký byl 
výtěžek z celé akce, ale podělím se s vámi           
o pár vět, které jsem tam v davu zaslechl: „Já se 
sem vždycky hrozně těším. Alespoň jednou           
za rok se dostanu na místo, na které mám tolik 
krásných vzpomínek.“  Řekněte sami, co si víc 
můžeme přát?  
Možná přece: Hodně zdraví v novém roce. 
 

 Ondřej Buralt 
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Projekt Erasmus + 
 
Dne 2. října do naší školičky v Dolních 

Hbitech zavítala vzácná návštěva. V rámci 
projektu Erasmus+, do kterého jsme zapojeni, 
nás navštívili žáci z Litvy a Německa. Zůstali     
u nás celý týden a program byl opravdu velmi 
nabitý. Podnikali jsme různé výlety, např. Svatá 
Hora v Příbrami, Národní zemědělské muzeum 
v Praze, Hornické muzeum Příbram nebo 
Techmanie v Plzni. Naši noví kamarádi nás 
navštívili i přímo ve výuce, dokonce se zkoušeli 
zapojit do rozmanitých aktivit. V pátek proběhl 
Projektový den jazyků, kde měli čeští                      
i zahraniční žáci připravená stanoviště, žáci tam 
plnili různé úkoly – učili se litevsky, německy, 
zpívalo se, přednášelo, vyplňovaly se kvízy 
nebo se tančilo. Celý týden probíhaly i večerní 
programy. Zde jednotlivé školy představovaly 
svou kulturu, jazyk, tradice a jídlo. Celou akci 
podpořili svou přítomností i pan starosta Jan 
Michálek a pan místostarosta František Pražák. 
S německými i litevskými dětmi jsme se 
skamarádili, procvičili jsme si anglický jazyk,    
a když přišel čas rozloučení, bylo nám to moc 
líto. Ale nemusíme být smutní., paní učitelka 
Andrea Boženiková, která celou akci 
organizovala, nám slíbila, že zanedlouho 
vyrazíme do Litvy za nimi. Byl to krásný týden, 
děkujeme.  

 Žáci 8. ročníku 
 

 

 
 

 
 
 
 
 

Okénko mateřské školy 
 
 Dne 30. září 2022 proběhla v naší 
mateřské škole velká oslava. Slavily se 
opožděně 50. narozeniny a otevření nové 
přírodní zahrady. Narozeniny měla školka již 
v minulém roce, ale kvůli koronavirovým 
omezením se slavilo až letos. Spojily se dvě,        
pro nás významné velké akce. Účast na 
slavnostním odpoledni byla velká. Sešli se zde 
bývalí i současní zaměstnanci, žáci i široká 
veřejnost. Oslavu zahájily děti s krátkým 
vystoupením. Poté následovaly proslovy, 
pokřtění a otevření naší zahrady. Zahrada je pro 
nás velice přínosná. Je v ní mnoho herních 
prvků a míst, kde mohou děti zkoumat                             
a provádět různé pokusy. Za to patří velký dík 
všem, kdo se na její realizaci podílel. Slavnostní 
odpoledne pokračovalo s divadlem „Já to jsem“ 
a jeho „Kolotočem pohádek“. K dispozici bylo 
občerstvení i pečené selátko na grilu. 
Z finančních darů jsme dětem pořídili pomůcky 
a hračky, které si přály. Děkujeme všem, kteří 
jste nám přispěli a odpoledne se zúčastnili. 
V současné době se těšíme na Vánoce a na 
příchod Ježíška.  
Přejeme vám všem krásné vánoční svátky, 
bohatého Ježíška a spoustu štěstí, spokojenosti 
a hlavně pevné zdraví v roce 2023. 
                                     

       Vladimíra Pražáková 
 
 
 

 
 

Obrázek nakreslila Erička Járová  
z Dolních Hbit (6 let) 

 

 
 

 



 

 

 

10 

 
 

 

Okénko SDH Dolní Hbity 
 

 Vážení spoluobčané, rádi bychom vás 
informovali o činnosti SDH Dolní Hbity 
v tomto roce. 
 Stejně jako na jaře 2020 a 2021 se i nyní 
v naší republice zastavila prakticky veškerá 
činnost díky nové variantě koronaviru. Stejně 
tak to bylo i u našeho sboru. 
 Díky stávající situaci jsme opět nemohli 
uspořádat „Výroční valnou hromadu“, ale 
zhodnocení roku 2021 jsme uvedli v DL. Jen 
bych vás chtěl informovat, že i v této složité 
situaci naši hasiči nezaháleli a odpracovali 
velké množství brigádnických hodin. 
 V letošním roce se nám 8. ledna 
povedlo zlikvidovat vánoční strom. Členové 
výjezdové jednotky provedli přípravu Tatry 815 
na STK a garanční prohlídku. 
 V únoru a březnu měla naše jednotka již 
7 výjezdů, a to jak k technické pomoci, tak               
i k požárům.  
 Zatím jsme museli oželet tradiční ples, 
ale dětský karneval se nám povedlo 19. 3. 2022 
uspořádat. Zúčastnilo se jej rekordních 78 dětí. 
 V březnu byla uskutečněna brigáda na 
prořezávání stromů u školy a kolem potoka. 
V dubnu jsme se zúčastnili brigády na sběr 
kamene. 

V květnu již běžela činnost všech sborů 
naplno. Dne 7. 5. 2022 jsme konečně uspořádali 
„Výroční valnou hromadu“ za rok 2020 a rok 
2021. 
 Dne 14. 5. 2022 se uskutečnila soutěž 
31. okrsku Dolní Hbity v požárním sportu. Tuto 
akci pořádal SDH Jelence na hřišti v Jablonné. 
Za náš sbor se zúčastnila dvě družstva. Družstvo 
do 35 let obsadilo 3. místo a družstvo nad 35 let 
obsadilo taktéž 3. místo. 
 Protože situace dovolovala, byla                    
po dvou letech uspořádána i naše soutěž 
v požárním sportu „O pohár starosty SDH Dolní 
Hbity“. Zúčastnilo se celkem 6 družstev: Dolní 
Hbity, Luhy, Jelence a Háje. Z našich družstev 
družstvo nad 35 let obsadilo 1. místo, družstvo 
do 35 let 2. místo a historicky poprvé se soutěže 
účastnilo i družstvo našich žen, které obsadilo 
6. místo. 

 V červnu proběhl ve spolupráci s paní 
Lucií Neužilovou tradiční dětský den, kterého 
se zúčastnilo 40 dětí. Dále jsme v červnu opět 
vyčistili požární nádrž. 
 Od července začaly probíhat brigády            
na úpravu nohejbalového hřiště, kde bude 
antukový povrch vyměněn za umělý trávník. 
 Opět nezahálela ani naše výjezdová 
jednotka, která vyjížděla k dalším zásahům, 
například požár skládky větví ve Stěžově, požár 
kůlny ve Višňové, zásah při dohašování ohniště 
v Horní Líšnici u lesa a posledním výjezdem 
byla zatím záchrana topících se telat v jímce 
v Raděticích. 
 10. 8. 2022 jsme se rozloučili s naším 
dlouholetým členem Miloslavem Vostarkem. 
 28. srpna se náš sbor zúčastnil soutěže 
v hasičském sportu ve Zduchovicích, opět 
s krásnými výsledky. Družstvo mužů přivezlo 
1. místo a družstvo žen 3. místo. 
 3. 9. 2022 jsme se zúčastnili v počtu 
šesti členů oslav 130. výročí založení sboru 
Horní Hbity. Další akcí tento den byla soutěž 
v obci Háje, které se opět zúčastnili naši muži           
i ženy. 
 10. 9. 2022 jsme se podívali v počtu 43 
účastníků na „Roudnické vinobraní“ v rámci 
zájezdu pořádaného naším sborem. Tuto akci 
pro nás opět perfektně připravil Vladislav 
Humňal. 
 Naši pětatřicátníci se 17. 9. 2022 vydali 
na Budínek na soutěž Odborné rady represe nad 
35 let. Zpět přivezli krásné 6. místo. 
 28. 9. 2022 jsme ve spolupráci s Lucií 
Neužilovou uspořádali 3. ročník pochodu 
Dolnohbitskem napříč. Této akce, i přes 
nepřízeň počasí, se zúčastnilo 101 účastníků. 
 Během září, října a začátku listopadu 
pokračují brigády na novém nohejbalovém 
hřišti. 
 26. 11. 2022 jsme také mohli po dvou 
covidových letech opět uspořádat zahájení 
adventu. Pro letošní rok poskytli krásný strom 
Monika a Václav Kofroňovi. Protože dva roky 
nic nebylo, sešlo se u stromku mnoho 
spoluobčanů. Strom se rozzářil v 17.00 hodin. 
Poté jsme zapálili i první svíčku na našem 
adventním věnci. Nechyběli ani Mikuláš, čert               
a anděl, kteří předali našim dětem dárkové 
balíčky. 
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22. a 28. listopadu měla naše výjezdová 
jednotka další výjezdy. První byl na padlý strom 
u Dolních Hbit a v případě druhého šlo o požár 
v garáži v Horních Hbitech. Celkem tedy počet 
výjezdů naší jednotky dosáhl počtu 14. 
 10. 12. 2022 proběhla v dolnohbitské 
restauraci Výroční valná hromada našeho 
sboru, kde jsme také zhodnotili naši dosavadní 
činnost. 
 Závěrem bych chtěl všem hasičkám, 
hasičům i našim spoluobčanům poděkovat             
za veškerou činnost, kterou během letošního 
roku vykonávali. 
 A úplným závěrem bych chtěl všechny 
pozvat na tradiční Hasičský ples, který se koná 
28. 1. 2023 v sále místního kulturního domu           
od 20.00 hodin. 

       Karel Němeček 
               
   

 
 

Okénko SDH Káciň 
 

Nejprve bych rád pozval všechny 
členy SDH Káciň na výroční valnou 
hromadu, která se uskuteční v sobotu           
14. ledna 2023 od 18.00 v hospodě. 

Členům a členkám děkuji za vyko-
nanou práci při brigádách a akcích 
pořádaných SDH Káciň. Končící rok 2022 
byl pro naplánovanou činnost našeho sboru 
víceméně bez omezení a patřil opět k těm 
kulturně bohatým. Na konci zimy jsme 
pořádali tradiční masopustní průvod.                 
Na jaře probíhala dlouhodobější brigáda           
na úklid hluboké cesty, také jsme uspořádali 
odloženou výroční schůzi, dále proběhla 
okrsková soutěž v požárním sportu, kterou 
jsme s družstvem do 35 let vyhráli, ženy 
SDH Káciň tento rok nesoutěžily. Začátkem 
léta jsme uspořádali dětský den s poměrně 

hojnou účastí. V létě byl opět vydařenou 
akcí 16. ročník káciňského fotbalového 
turnaje, který se nám podařilo znovu vyhrát. 
Na konci roku jsme v obci společně zahájili 
adventní čas rozsvícením stromku na návsi. 
Plány SDH Káciň na příští rok 2023 budou 
stejné jako v tomto roce, vyšší cíle si snad 
náš nemládnoucí sbor ani dávat nemůže, ale 
i tak je na co se těšit. 

Závěrem přeji všem klidné                   
a bezstarostné vánoční svátky a vydařený 
vstup do nového roku 2023. 

Richard Horký ml.  
 

 
 

Okénko SDH Luhy 
 

Vážení přátelé a kamarádi, letošní 
rok byl oproti dvou předchozím letům, co se 
týká společenského dění o poznání 
pestřejší.   

Sezónu jsme zahájili brigádou                   
na úklid po zimě kolem hasičské zbrojnice. 
V polovině května vyrážíme na okrskovou 
soutěž do Jablonné, kde se umísťujeme               
na 1. místě v kategorii nad 35 let. Další 
víkend trávíme pro změnu pracovně                               
a čistíme místní koupaliště. Následující 
sobotu 22. 5. 2022 jedeme na soutěž                     
„O pohár starosty SDH“ do Dolních Hbit, 
kde končíme na krásném třetím místě.                 
Na naši poslední soutěž „O putovní pohár 
vedoucího rady represe“ jsme vyrazili 17. 9. 
2022 na Budínek, odkud odjíždíme opět 
s pohárem za 3. místo. V průběhu roku se 
uskutečnilo několik brigád zaměřených             
na údržbu hasičské zbrojnice a techniky. 
Tímto děkujeme všem, kteří se jich aktivně 
účastní. První adventní sobotu proběhlo                 
u hasičské zbrojnice zdobení vánočního 
stromku zakončené příjemným posezením.  

Výroční valná hromada se bude 
konat v sobotu 21. 1. 2023 od 18 hodin 
v luhovské hospodě U Hřiště. Všichni jsou 
srdečně zváni! 

Na závěr chceme popřát všem našim 
členům a spoluobčanům krásné a klidné 
Vánoce a hodně zdraví a síly do nad-
cházejícího roku.  

Výbor SDH Luhy 
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Okénko SDH Nepřejov 
- hra s čísly 

 
Při psaní „okénka“ jsem si dovolil 

pohrát s čísly tak, aby v každé větě či souvětí 
byla alespoň jedna číslovka. Všichni mohou 
mou snahu v rámci snad prvního češtinářského 
cvičení v Dolnohbitských listech zkontrolovat. 
Děti hbitské školy všechny v rámci výuky 
povinně, od prvního ročníku po ten poslední, 
nikdo nemůže být vynechán .  

Nejméně početný sbor dobrovolných 
hasičů 31. okrsku v regionu Příbram má                       
za sebou další rok své existence. Byla to sezóna, 
která na dresu nosila osmašedesátku, což je 
číslo ve sportovním světě proslavené. Nevím, 
zda je tomu tak v případě nepřejovského sboru, 
ale současný počet třinácti členů jistě aspiruje 
na pomyslné stupně vítězů jako jeden z nejméně 
početných sborů v rámci celé České republiky.  

Touto cestou si dovolím mnohokrát 
poděkovat za dlouhodobé členství v jednotce 
našim váženým členům a ukázat na průběžné 
stupně vítězů. Krásné třetí místo drží pan Alois 
Dvořák, který je členem čtyřicet let. Místo 
druhé drží pan Josef Velas st. Ten je členem 
padesát dva let. Oba trumfuje a první místo 
pevně ve svých rukou drží pan Josef Kočí, který 
přistoupil do sboru jen pět let po jeho založení. 
Rychlý počtář zjistí, že je to již let šedesát tři. 
Co však počtář nedá, je to, kolikáté narozeniny 
letos pan Kočí oslavil. My to víme                             
a blahopřejeme k nádherným pátým 
sedmnáctinám, které tomuto neustále dobře 
naladěnému a vitálnímu člověku nikdo jistě 
nehádá. Vážení pánové, tisíceré díky za dlouhé 
roky věrnosti Sboru dobrovolných hasičů 
v Nepřejově. 

Článek v Listech při děkování 
nenahradí osobní setkání, a proto zvu všechny 
členy na společnou schůzi do spolkového domu 
v Nepřejově dne 16. prosince 2022 od 18.00 
hodin. 

 

 
Závěrem mi dovolte čtenářům popřát 

jménem všech členů třináctihlavého sboru co 
nejlepší prožití vánočních svátků ve společnosti 
blízkých a v roce 2023 spoustu tolerance, klidu 
a hlavně zdraví. Zdraví fyzické, ale i duševní 
nám častokrát napomůže překonat těžkosti, 
které doba přináší. 
 
Vladimír Rampas (sedmý člen SDH Nepřejov dle 
abecedního pořadí )   
 
 

 

 
 

TJ Sokol Dolní Hbity 
  
   
  

Vážení a milí sportovní přátelé,              
     TJ Sokol Dolní Hbity přeje všem krásné 
prožití vánočních svátků a do nového roku 2023 
hodně štěstí, rodinné pohody a hlavně pevné 
zdraví.  Našim sportovcům navíc přejeme 
hodně úspěchů na hřišti a fanouškům hodně 
fotbalových zážitků. 
    Rozpis utkání a další informace 
k plánovaným akcím jako je Valná hromada, 
Sportovní ples nebo Masopustní průvod najdete 
včas ve vývěsce TJ Sokol u prodejny Coop 
v Dolních Hbitech.  
Za TJ Sokol Dolní Hbity                         

   Václav Kofroň 
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Okénko FK Sparta Luhy 
 

Vážení spoluobčané,  
    úvodu bych chtěl všem fanouškům 
poděkovat za projevenou přízeň při domácích     
i venkovních zápasech. V jarní části bychom 
chtěli pokračovat, ba i zlepšovat naše výkony. 
Sedmé místo po podzimní části je vcelku slušné, 
ale tabulka je bodově docela vyrovnaná. Naši 
příznivci se též mohou těšit na výroční valnou 
hromadu, která je naplánována na 28. 1.2023. 

 Samozřejmostí je též maškarní průvod, 
který příští rok projde naší obcí 4. března 2023.  

Počítáme také s oběma memoriály            
v letních měsících. Chtěli bychom se také 
zaměřit na vylepšení zázemí pro fanoušky             
i úpravu celého areálu. 

Na závěr bych chtěl popřát všem 
občanům v příštím roce pevné zdraví, osobní 
pohodu a šťastnou ruku při důležitých 
rozhodnutích. 
      Václav Rys ml.    
 

 
 

Okénko MK Sparta Luhy 
 

MK Sparta Luhy se před více než 
rokem rozhodlo rozdělit klub na dva týmy. Třetí 
sezónu tedy působí v oblastní lize FAMK 
Příbram MK Sparta Luhy A a MK Sparta Luhy 
B. K rozdělení došlo především kvůli velkému 
počtu hráčů, kteří chtějí hrát za náš klub a také 
z důvodu rozdílné výkonnosti jednotlivých 
hráčů.   

Sezóna podzim 2022 se stala pro A tým 
luhovské malé kopané zatím nejúspěšnější, kdy 
jsme dokázali zvítězit poprvé v historii klubu. 
Po několika sezónách na druhém nebo třetím 
místě se nám poprvé podařilo vyhrát titul 
příbramské oblastní ligy a tím se kvalifikovat          
na Český národní pohár 2023, který se 
uskuteční v červenci v Ostravě. Český národní 
pohár, kam se sjedou poměřit síly všechny 
nejlepší kluby z celé České republiky, je 
soutěžním vrcholem na klubové republikové 
úrovni. Čeká nás tedy nová obrovská výzva, kde 
budeme malou kopanou Sparta Luhy 
reprezentovat co nejlépe!  

Rád bych upozornil i na naše 
individuální úspěchy jednotlivých hráčů. 
Opory, jakými jsou Jiří Junek a brankář Martin 
Melichar, kteří za uplynulou sezónu zvítězili        
i v individuálních oceněních - nejlepší střelec 

ligy a nejvíce asistencí. Jiří Junek - 
nejlepší střelec ligy (47 gólů) a Martin 
Melichar - nejvíce asistencí ligy (36 
asistencí). Jiří Junek je současně také 
kapitán úspěšného výběru Příbrami v celostátní 
superlize malé kopané. Spolu s ním se do této 
celostátní soutěže                z našeho A týmu 
zapojilo celkem 6 hráčů a pod vedením trenérů 
Jana Davida a Erika Šlechty (také členové MK 
Sparta Luhy) je výběr Příbrami na 1. místě 
západní části republikové tabulky.  

Za největší úspěch považuji pozvánku 
Jiřího Junka na reprezentační kemp, který 
proběhl 7. – 11. prosince, což byla velká 
příležitost zahrát si na Mistrovství světa 2023     
ve Spojených arabských emirátech.  

Obrovské poděkování za tuto úspěšnou 
sezónou patří obci Dolní Hbity za finanční 
podporu a všem, kteří nám fandí!                          
           Jan David 
 

Co se týká MK Sparta Luhy B a našeho 
počínání v 1. lize, myslím, že můžeme                     
s klidným srdcem říct, že si odnášíme spoustu 
zkušeností z působení v nejvyšší oblastní 
soutěži. Minulou sezónu se nám podařilo 
postoupit z 2. ligy a tuto příležitost jsme ovšem 
brali s velkým respektem. Mezi týmy v první       
a druhé lize je veliký výkonnostní rozdíl. Věděli 
jsme, že v 1. lize v této sezóně B tým nemá 
smysl dále zůstávat. Nakonec jsme se však 
rozloučili se ctí a poslední hrací den jsme 
vyhráli oba dva zápasy. Od nové sezóny 
budeme už tradičně ve 2. lize, a tak budeme opět 
moci spolupracovat s naším A týmem v rámci 
střídavých startů. Závěrem bych chtěl 
poděkovat celému týmu za bojovné výkony        
v 1. lize malé kopané.  

Největší dík patří především obci Dolní 
Hbity za finanční podporu a všem ostatním              
za to, že nám fandí.                            
                  Jakub Šmejkal 
 

 
 

Česko zpívá koledy 
Ve středu 7. 12. 2022 se obec Luhy 

zapojila do 12. ročníku celonárodní akce, kterou 
pořádá Příbramský deník pod názvem Česko 
zpívá koledy. Sešli jsme se  u hasičské zbrojnice 
a za hudebního kytarového doprovodu společně 
zazpívali  5 koled a jednu vánoční písničku. Byl 
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to příjemně strávený podvečer, kdy se opět 
obyvatelé vesnice sešli. 
         Vladimíra .Pražáková 
 

 
 

 
 

 

Termíny svozu žlutých popelnic 
na plasty v I. pololetí 2023 
 
Vývoz žlutých popelnic a kontejnerů              
na plasty na veřejných prostranstvích bude  
ve frekvenci 1x za 3 týdny vždy v pátek                 
a bude v těchto termínech: 

13. 1.  
3. 2.  

24. 2.  
17. 3.  

     čt 6. 4. 
28. 4. 
19. 5. 
 9. 6. 
30. 6.  

 
 

 
 

 
SBĚR ODPADŮ VE SKLADU OBCE 

V DOLNÍCH HBITECH 
PRO NAŠE OBČANY 

 
KAŽDOU 1. SOBOTU V MĚSÍCI 

od 9.30 do 11.30 hodin 
a 

KAŽDOU STŘEDU  
od 8.00 do 9.00 hodin 

 
duben až září:  

od 16.00 do 17.00 hodin 
 

 
 

INFORMACE O POPLATCÍCH  
PRO ROK 2023  

 
Poplatek za odpady 

Výše poplatku za odpady pro rok 
2023 se projedná na zasedání zastupitelstva 
obce po uzávěrce tohoto čísla.  

Sledujte proto webové stránky obce 
www.dolni-hbity.cz a vývěsky.  
  

Poplatek ze psů 
Zůstává beze změny: za prvního psa činí 
poplatek  150 Kč a za každého dalšího              
225 Kč.  
Cena je platná pro všechny bez výjimek. 
 

Vodné a stočné 
Ceny vodného, stočného a kompenzace jsou 
popsány na straně 4. 

 

 
 

Pokyny pro platbu poplatků 
 

Poplatky je možné platit od začátku 
roku 2023. U úhrady poplatků prosíme  
o upřednostnění platby převodem 
bezhotovostně na účet. Známky na popelnice 
budou k vyzvednutí na obecním úřadě během 
února, vyvážení popelnic na starou známku 
bude probíhat do 31. 3. 2023. 
 
Poplatky uhraďte na účet č. 3623211/0100, 
vyberte příslušný variabilní symbol: 
- poplatek za odpad 1340,  
- poplatek za psa 1341. 
Specifický symbol uvádějte ve tvaru: 
(.xx = číslo domu) 
- obyvatelé v části Dolní Hbity 1xx 
- obyvatelé v části Luhy  2xx 
- obyvatelé v části Jelence  3xx 
- obyvatelé v části Káciň  4xx 
- obyvatelé v části Nepřejov  5xx 
- obyvatelé v části Horní Líšnice 6xx 
- obyvatelé v části Kaliště  7xx 
- obyvatelé v části Třtí  8xx 

      (VM) 
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HISTORIE A SOUČASNOST 
BETLÉMSKÉHO SVĚTLA 

 
 

 
 

 
Jak vznikla tradice betlémského světla? 
 

Současné podobě Betlémského světla 
předcházely tři důležité události. 

 
Na úplném začátku všeho je italský voják                        
s hořící svící vracející se z křížové výpravy                
do Svaté země v roce 1099. Slíbil, že pokud 
tažení přežije, přinese domů plamen ohně                     
z betlémské baziliky. Nesl ho přes hory                         
a pouště, chránil před větrem i na moři. I když 
byl na konci svých sil, plamen domů donesl. 

 
V novodobé historii za myšlenkou světla míru 
stojí rakouská umělkyně českého původu Ada 
Brandstetter a její vzpomínky na Štědré dny                 
v Plané u Tachova. Děti si večer po zpěvu koled 
odnášely domů rozsvícené lucerničky zapálené 
plamenem přímo „od Ježíška“ z vánočního 
stromu u kostela. Ada obnovila tuto tradici                 
ve svém druhém domově Nussdorfu pod 
názvem „Světlo ve tmě“. Posléze se tradicí 
nechala inspirovat veřejnoprávní rakouská 
televize ORF. V roce 1986 v rámci vánoční 
sbírky na pomoc postiženým dětem přivezlo 
světlo přímo z Betléma jedno z postižených dětí 
rakouskými aerolinkami do Lince. 

 
Třetím hybatelem byl vůdce vídeňských skautů 
Herbert Grünwald, který v roce 1989 do této 
akce zapojil skauty a skautky. Díky silné 
mezinárodně propojené skautské organizaci se 
začalo světlo distribuovat do celé Evropy                       
i Ameriky. A právě v tomto roce, den před 
Vánoci, Betlémské světlo do ČSSR poprvé 
přivezl společně s rakouskými skauty oddíl 
bratří Revilliodových, který působil jako 
součást Českého a slovenského exilového 
skautingu. 

 
Jak vypadá tradice v dnešní době? 
 

Každý rok vyberou rakouské neziskové 
organizace ze svého kruhu dítě, které v daném 
roce vykonalo zvlášť mimořádný čin. Chlapec 
nebo dívka potom odjede do jeskyně narození 
Ježíše Krista v Betlémě a vyzvedne světlo míru. 
Rakouskými aerolinkami plamének v ohni-
vzdorném obalu dopraví do Rakouska. Třetí 
adventní sobotu je poté v rámci ekumenické 
bohoslužby symbol míru předáván delegacím               
z celého světa. 

 
Za Českou republiku organizují distribuci světla 
skauti z Brna, kteří každoročně společně                        
s dalšími vybranými skauty odjíždějí                            
do Rakouska na slavnostní ceremoniál, kterého 
se účastní kolem 1400 skautů a skautek více než 
dvaceti různých národností. Kurýři po návratu 
plamínek míru předají v katedrále sv. Petra                    
a Pavla v Brně do rukou biskupa brněnského, 
který mu požehná. 

 
Na čtvrtou adventní sobotu potom skauti světlo 
rozvážejí vlaky po celé České republice                          
a předávají ho dalším dobrovolníkům                              
a zájemcům. 

 
Betlémské světlo a jeho poselství se tak šíří 
mezi miliony lidí, aby jim v jejich domovech                
o vánočních svátcích připomínalo narození 
Ježíše Krista – mír, lásku, víru, naději                                 
a přátelství. 
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K U L T U R N Í     K A L E N D Á Ř 
 
17. 12. 2022 Vánoční koncert v kostele + 

ohňostroj 
Pořádá: Kulturní komise obce Dolní Hbity 

Dolní Hbity 

14.01.2023  Ples obce Višňová 
Pořádá: Obec Višňová 

KD Dolní Hbity 

21.01.2023  Myslivecký ples 
Pořádá: MS Jablonná 

KD Dolní Hbity 

28.01.2023 Hasičský ples 
Pořádá: SDH Dolní Hbity 

KD Dolní Hbity 

11.02.2023 
 

Maškarní ples 
Pořádá: Ženy Drásov 

KD Dolní Hbity 

18.02.2023 
 

Hasičský ples 
Pořádá: SDH Jelence 

KD Jelence 

25.02.2023 
 

Hasičský ples 
Pořádá: SDH Stěžov 

KD Dolní Hbity 

04.03.2023 
 

Masopust 
Pořádá: FK Sparta Luhy 

Luhy 

11.03.2023 
 

Dětský maškarní bál 
Pořádá: SDH Dolní Hbity 

KD Dolní Hbity 

18.03.2023 
 

Sportovní ples 
Pořádá: TJ Sokol Dolní Hbity 

KD Dolní Hbity 

15.04.2023 
 

Travesti show 
Pořádá: Šárka Králíčková 

KD Dolní Hbity 

22.04.2023 
 

Setkání pro důchodce 
Pořádá: Kulturní komise obce Dolní Hbity 

KD Dolní Hbity 

 
 

 
Obec Dolní Hbity přeje všem občanům  

krásné vánoční svátky a šťastný nový rok. 
 

… a nezapomeňte rozdávat po celý rok úsměvy.  
Protože úsměv je světlo, které při pohledu do očí naznačí,  

že srdce je doma.  
 
 


